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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján szóbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani. 

A szóbeli választ igénylő kérdés címzettje: Nagy Márton István, nemzetgazdasági miniszter 

A szóbeli választ igénylő kérdés címe: "Miért háborúzunk a Spar-ral?" 

Tisztelt Miniszter Úr!
 
Úgy látom, a kormánynak sikerült ászt húznia, csak sajnos nem tízre, hanem tizenkilencre, ami
fuccs.
 
A kormányfő régi rögeszméje, hogy meghatározó befolyásra akar szert tenni a kiskereskedelemben
is. Mint Monika Hohlmeier, a CSU európai parlamenti képviselője is megerősítette, ez úgy történik,
hogy a kormány előbb jogi eszközökkel veszteségbe hajszolja a kinézett  céget,  majd oligarchái
nyomott  áron  ajánlatot  tesznek  a  cég  megvásárlására.  A  SPAR  panaszt  is  tett  az  Európai
Bizottságnál, mert az EU egyetlen más országában sem létező szélsőséges ár- és adószabályok évi
48 milliárd forinttól  fosztják meg. Az üzletlánc osztrák anyacégének tulajdonosa pedig utalt  rá,
hogy már a második fázisnál tartunk: szerinte az Orbán-kormány nyomást gyakorol rájuk, hogy
adjanak  a  magyar  államnak  részesedést.  A kormány  ezért  rágalmazás  címén  pert  fontolgat  az
osztrák tulajdonos ellen.
 
A SPAR amúgy 4 kontinens 48 országában működtet mintegy 13 ezer üzletet. Itthon 600-nál több
boltjában 14 ezer dolgozót foglalkoztatva az ötödik legnagyobb munkáltató. Kinek jó, ha a kormány
háborúban áll  ezzel  a  céggel?  A dolgozóinak nem,  a  vásárlóinak még kevésbé,  és  a  befektetői
bizalom rombolása árt a magyar gazdaságnak is. Hát akkor?
 
Nos, híresztelések szerint a SPAR megvételére a Magyarországon élő orosz oligarcha, Rahimkulov,
illetve a nemzet veje, Tiborcz István is tett ajánlatot.  Az az ugyancsak meg nem erősített hír is
elterjedt, hogy az orosz szuperdiszkont üzletlánc, a MERE terjeszkedésre készül Magyarországon.
Márpedig  bármilyen  spártai  egyszerűséggel  és  igénytelenséggel  működjék  is  ez  a  cég,  a



terjeszkedéshez üzlethelyiségekre mindenképpen szüksége van.
 
Miniszter úr, az ugye kizárt,  hogy a kormány oligarchái útján az orosz üzletlánc kezére kívánja
játszani a SPAR hazai hálózatát?
 
Várom válaszát!
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